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Statencommissie Verkeer en Milieu 
Landschapszaal  
Woensdag 31 oktober 2018 14.00 uur 
 
 
Geachte commissieleden, 
 
 
De Steinsedijk ligt in de kern Haastrecht, gemeente Krimpenerwaard. Een dijklichaam met op 4 meter 
boven maaiveld een weg. Een stuk dijk van circa 3,5 km. Dit stuk dijk heeft geen waterkerende functie 
meer en is met de wijziging van de Waterwet per 1 januari 2017 afgewaardeerd als primaire 
waterkering.  
 
Het gevolg daarvan is dat het beheer en onderhoud van het volledige dijklichaam aan de gemeente 
wordt overgedragen. Dus niet alleen de weg, welke wij al in beheer en onderhoud hebben, maar ook 
het voormalig dijklichaam dat daaronder ligt. Dit heeft zeer nadelige consequenties voor de gemeente.  
 
De technische staat van onderhoud van de dijk is namelijk zeer slecht. Er is sprake van achterstallig 
onderhoud. Het dijklichaam is niet stabiel, vertoont scheurvorming en is bovendien gevaarlijk voor het 
verkeer. De taluds zijn steil en een berm is er niet of nauwelijks. Het stabiliseren en herstellen van het 
dijklichaam gaat zeer veel geld kosten, waarschijnlijk loopt dit in de miljoenen.  
 
De gemeente kan er niet mee leven als al deze kosten voor haar rekening komen. Het is namelijk het 
waterschap dat de veroorzaker is van het achterstallig onderhoud. Wanneer wij naar de wet kijken, 
dan volgt daar bovendien uit dat het de uitdrukkelijke bedoeling is geweest om te voorzien in een 
allesomvattend systeem van tegemoetkomingen bij beheerovergangen. Als algemeen vangnet geldt in 
de rechtspraak bovendien de redelijkheid; een verkrijgende overheid mag niet met de erfenis van een 
eerdere beheerder worden opgezadeld (ECLI:NL:RVS:1991:AN2304).  
 
Deze redelijkheid zien wij op geen enkele manier in de besluitvorming terug. Dat is onzorgvuldig. 
Vooralsnog moet onze gemeente namelijk opdraaien voor álle herstelkosten. Volgens de eerste 
schattingen kunnen die wel een miljoen euro bedragen. Uitzicht op een tegemoetkoming (van het 
waterschap) heeft de gemeente niet. Hoewel het waterschap inmiddels mondeling een coulance bod 
heeft gedaan, is er geen enkele zekerheid over de hoogte daarvan.  
 
Het mag en kan niet zo zijn dat alle besluiten van provincie en waterschap onherroepelijk zijn en de 
gemeente straks met lege handen staat. Dat is de reden dat ik hier sta en u dit dossier wil voorhouden 
vóórdat u daarover een besluit neemt.  
 
Ik begrijp het belang van zowel provincie als waterschap om de voorliggende verordening vast te 
stellen. Ik begrijp ook dat er al een onherroepelijk besluit tot afwaardering ligt. De gemeente wil daarin  
het proces niet traineren. Maar de gemeente heeft ook een belang. Wij willen zekerheid over een 
volledige compensatie van de herstelkosten van het dijklichaam.  
 
Ik vraag u dan ook uw invloed te gebruiken richting het waterschap om met een redelijk en acceptabel 
voorstel te komen. En niet te besluiten over de verordening zolang niet zwart op wit staat dat de 
gemeente volledig gecompenseerd wordt voor de herstelkosten van het dijklichaam. Want nogmaals: 
de gemeente wil én kan geen miljoenen euro’s ophoesten omdat het waterschap het dijklichaam 
slecht heeft onderhouden. 


